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Preface 

This volume contains turcological contributions on a variety of topics. All 
contributors are, in some way or another, associated with the Institute of Oriental 
Studies at the University of Mainz, be that as past or present staff, PhD students, 
Humboldt fellows or guest professors. The majority of these contributions originate 
from papers presented at a symposium from June 9 to11, 2006, held on the occasion 
of Lars Johanson’s 70th birthday.  

The diversity of content in this volume conveys an idea of the broad spectrum of 
the turcological research that the scholars associated with Mainz are engaged in. It is 
our hope that precisely the diversity of this volume will meet the reader’s interest, 
provoke new thought and generate further research.  

 
Mainz, July 2009 

The editors 

Vorwort 

Der vorliegende Band enthält turkologische Beiträge unterschiedlicher Thematik. 
Sämtliche Autoren sind dem Mainzer Seminar für Orientkunde in der einen oder 
anderen Weise verbunden, sei es als ehemalige oder gegenwärtige Mitarbeiter, 
Doktoranden, Humboldt-Stipendiaten oder Gastprofessoren. Die Beiträge sind zum 
Großteil als Vorträge bei einem Symposium entstanden, das vom 9. bis 11. Juni 
2006 anlässlich des 70. Geburtstages von Lars Johanson in Mainz abgehalten wurde.  
 Die Heterogenität dieses Sammelbandes gibt einen Eindruck von der großen 
thematischen Bandbreite der turkologischen Forschung der mit Mainz verbundenen 
Wissenschaftler. Wir hoffen, dass er gerade wegen dieser Diversität auf das Interesse 
des geneigten Lesers stoßen und zu weiterem Nachdenken und Forschen anregen 
möge.  
 

Mainz, im Juli 2009 
Die Herausgeber 
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